
 آرش معیریان، کارگردان فیلم »بامبولک« 
کودکان  دنیای  درک  اهمیت  به  اشاره  با 
درباره  اثر  این  که  گفت  فیلم  ساخت  در 
فرزندآوری است. آرش معیریان کارگردان فیلم 
کران خود  سینمایی »بامبولک« که به تازگی ا
را آغاز کرده است، در گفتگو با مهر در پاسخ 
به اینکه چطور پس از سال ها دوباره به سراغ 
ساخت فیلم کودک و نوجوان رفته است، 
اظهارکرد: فیلم »بامبولک« تقریبا چهارمین 
کودک است. از  کار من در حوزه سینمای 
کودک درون خودم احترام  که به  آنجایی 
می گذارم و معتقدم که باید به کودک درون 
دیگر هم نوعان نیز احترام گذاشت، همیشه 
تلاش کرده ام تا با ورود و ادامه فعالیت در 
عرصه سینمای کودک، به نوعی دین خود 
را به عنوان یک فیلمساز ادا کنم. وی افزود: 
فیلم کودک جزو آن دسته از آثار سینمایی 
که به راحتی و به واسطه ارتباط با  است 
دنیای صادق و صمیمی کودکان، می تواند 
در دل هر انسانی نفوذ کند و تأثیرگذار باشد. 
سادگی  به  سینما  دیگر  انرهای  ژ گرچه  ا
در هر سلیقه و تفکری نفوذ نمی کنند، اما 
سینمای کودک به دلیل خاستگاه مشترک 
همه انسان ها و یادگار دوران کودکی و کودک 
درون افراد، به راحتی می تواند تأثیرگذار و 
ماندگار باشد. معیریان درباره دلیل ساخت 
»بامبولک« تصریح کرد: زمانی که فیلمنامه و 
طرح ساخت »بامبولک« از طرف تهیه کننده 
، آقای بهروز مفید به من پیشنهاد شد،  اثر
ح و موضوع، جزو  احساس کردم که این طر
دغدغه های امروز ایران است. فرزندآوری 
که  است  مهمی  نکته  جمعیت  افزایش  و 
در حوزه سینما از آن غافل بوده ایم. قصه 
»بامبولک« بسیار برایم جالب بود و در آن 
ح موضوع شده  به خوبی برای کودکان طر
است. همچنین روابط سالم و صادقی در آن 
روایت شده است. ازطرفی این اثر فرصتی بود 
تا از تکنولوژی روز سینما، مانند انیمیشن، 
تکنولوژی های کامپیوتری و فضاسازی های 
 » سه بعدی استفاده کنیم. کارگردان »خالتور
درباره داستان فیلم »بامبولک« توضیح داد: 
داستان فیلم درباره آرزوها و خواسته های 

صاف و صادقانه یک دختر به نام نعنا است 
که آرزوی داشتن یک خواهر یا برادر را در سر 
می پروراند. او در خانواده ای زندگی می کند 
که به شدت احساس تنهایی می کند و تمام 
دغدغه اش این است که بتواند یک خواهر یا 
برادر داشته باشد. در این شرایط، نعنا وارد 
یک مهدکودک می شود که از قابلیت های 
کودکان  پرورش  و  آموزش  برای  خاصی 
برخوردار است. این قابلیت ها با حضور نعنا 
شکل خاصی به خود می گیرند و در نهایت 
بامبولک  نام  به  ورود موجودی  به  منجر 
به دنیای او می شوند. بامبولک موجودی 
است که دیگران نمی توانند او را ببینند و تنها 
کودکان قادر به درک و مشاهده اش هستند. 
وی درباره چالش های استفاده از انیمیشن 
گفت: فیلمسازی با استفاده  در این فیلم 
از تکنولوژی هایی مانند هوش مصنوعی، 
کامپیوتر، ویدیوموشن و فضاسازی سه بعدی 
کار دشواری است. ما در این فیلم موجودی را 
سر صحنه فیلمبرداری خلق کردیم که از نظر 
فیزیکی وجود ندارد. از طرفی، عروسکی داریم 
که توسط عروسک گردان هدایت می شود. 
مسلما این نوع فیلم ها دکوپاژ خاص خود 
را می طلبند. بازیگران کودک و بزرگسال در 
سکانس هایی با یک عروسک مواجه هستند 
و در برخی صحنه ها باید با فضای خالی بازی 

کنند، زیرا بعدا توسط کامپیوتر این موجود 
به شکل سه بعدی و در اندازه ای طبیعی به 

تصویر اضافه می شود.
  نگاه سطحی به سینمای کودک

کارگردان »زن ها فرشته اند« درباره نگاه 
در  نوجوان  و  کودک  سینمای  به  سطحی 
به   ، اخیر سال  چند  در  کرد:  بیان  ایران 
دنیای کودک و نوجوان سطحی نگاه شده 
است و فیلم هایی که تولید شده اند، گاهی 
نتوانسته اند نظر مخاطبان هدف خود را 
که در عصر  کودکی  کنند. وی افزود:  جلب 
حاضر زندگی می کند، به شدت از ما به عنوان 
بزرگسال فاصله دارد و این مساله نیازمند آن 
است که نویسنده، کارگردان، تهیه کننده و 
بازیگران بتوانند این دنیا را به درستی کشف 
و تصویر کنند. این کارگردان درباره انتخاب 
ما  کرد:  عنوان  فیلم  این  کودک  بازیگران 
نزدیک به ۴۶۰ کودک را دیدیم و تست گرفتیم 
تا بتوانیم بازیگران مناسب را انتخاب کنیم. 
در این فیلم، کودکانی داشتیم که حتی سواد 
باید  اما  نداشتند،  هم  نوشتن  و  خواندن 
شعر  می کردند،  بیان  زیادی  دیالوگ های 
از  می کردند.  پلی بک  حتی  و  می خواندند 
طرفی، این کودکان باید با یک موجود خیالی 
که وجود ندارد، بازی می کردند. وی با اشاره 
به نقش بازیگران کودک در تولید این پروژه 

تصریح کرد: ارتباط نزدیک با حدود ۴۰۰ کودک 
و کشف دنیا و دغدغه های درونی آنها، ما را 
ناخواسته وارد دنیای این بچه ها کرد و به 
ذهنیت آنها نزدیک تر شدیم. گاهی متناسب 
کودکان، دکوپاژ  با سوالات و دغدغه های 
صحنه ها را تغییر می دادیم. حتی در برخی 
ح  صحنه ها، وقتی بازیگر کودک سوالی مطر
می کرد یا چالشی را پیش پای ما می گذاشت، 
او  به  قانع کننده ای  پاسخ  بودیم  مجبور 
بدهیم و این مساله منجر به تغییر دکوپاژ 

می شد.
 مخاطب هدف »بامبولک« 

معیریان در پایان گفت: فیلم »بامبولک« 
کودکان  ک است و با  به شدت لطیف و پا
گرچه این  ارتباط بسیار خوبی برقرار می کند. ا
فیلم درباره کودکان و برای کودکان ساخته 
شده است، اما دنیای تشریح شده در آن 
به قدری قابل باور و صمیمی است که همه 
طیف های سنی را جذب می کند. در جشنواره 
فیلم های کودک و نوجوان اصفهان شاهد 
بودیم که حتی افراد میانسال و کهنسال به 
تنهایی برای تماشای فیلم آمده بودند و در 
گریان و احساسی  پایان فیلم، با چشمانی 
لطیف، سالن را ترک می کردند. امیرحسین 
ضیایی،  مهرداد  سلطانی،  شهره  رستمی، 
نیلوفر شهیدی و دانیال نوروش از جمله 
بازیگران فیلم »بامبولک« هستند. در این 
فیلم حسین شهبازی و ماهتیسا پسندیده 
به عنوان بازیگران اصلی خردسال ایفای نقش 
می کنند. »بامبولک« با سرمایه گذاری بنیاد 
سینمایی فارابی توسط بهروز مفید ساخته 
شده است. سایر عوامل اصلی این پروژه 
: تدوین: سیامک مهماندوست،  عبارتند از
گذاری: امید قربانی، نویسنده فیلمنامه:  صدا
امیر محمد عبدی، موسیقی: مرتضی شفیع، 
محمد  عروسک:  سازنده  و  عروسکگردان 
اعلمی، ترانه سرا: ساغر مختاری، جلوه های 
ویژه بصری: محمد نجفی امامی، سرپرست 
کارگردانی: رضا لشکری، مدیر تولید:  گروه 
حسین باقریان، مدیر فیلمبرداری: افشین 
گودرزی، طراح صحنه و لباس: حسین مجد 
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a r m a n m e l i . i r
رو بـــه رو
منصور نصیری:

 هر فیلمی شانس 
سریال شدن را ندارد

با  غم«  کوچه  »دختران  سریال  بازیگر   
اشاره به فیلم سینمایی این اثر بیان کرد که 
هر فیلمی شانس تبدیل شدن به سریال را 
ندارد. منصور نصیری بازیگر جوان سینما و 
تلویزیون در مینی سریال »دختران کوچه غم« 
جمال  نقش  جعفرآبادی  علی  کارگردانی  به 
کوچه غم« نسخه  ایفا می کند. »دختران  را 
سریالی فیلم سینمایی »مسیح؛ پسر مریم« 
محصول سازمان اوج است که از طریق پلتفرم 
فیلم نت منتشر شده است. امیر نوروزی، پانته آ 
پناهی ها، بهرام ابراهیمی، المیرا دهقانی، حمید 
ابراهیمی، گلنوش قهرمانی، منصور نصیری، 
پاوان افسر و … بازیگران این اثر هستند. منصور 
نصیری توضیح داد: شاید حضور کوتاه جمال 
در این اثر خیلی به چشم نیاید و از بیرون نقطه 
عطفی به نظر نرسد اما از لحاظ درونی در نقطه 
درستی از تاریخچه کاری ام سر راهم قرار گرفت 
و کار درونی ای که برای رسیدن به نقش انجام 
داده ام برایم نقطه عطف به حساب می آید. 
به هر حال همیشه دستاورد، بیرونی نیست. 
وی افزود: معمولا سعی می کنم زمان حضور 
در یک پروژه با فضای قصه همراه شوم و کم 
کتر و جهانش انجام  کم تحقیقاتی در مورد کارا
کتر ما به ازا می بینم و به  می دهم، از آن کارا
قول معروف یک قدم من به او و یک قدم او به 
من نزدیک می شود. به مرور با خواندن چند 
باره فیلمنامه و قرارگرفتن در هوای قصه این 
اتفاق خود به خود می افتد. مثل فرایند ظهور 
عکس که به مرور ظاهر می شود. نصیری درباره 
تبدیل »مسیح؛ پسر مریم« به سریال توضیح 
گرچه امیدوار بودم فیلم در جشنواره  داد: ا
فیلم فجر به نمایش درآید، اما به طور کلی به 
روند زندگی و پیشرفت حرفه ای ام اعتماد دارم. 
معتقدم پیشرفت در مسیرهای غیرمنتظره 
گاهی می تواند تجربه های جدید و مفیدی به 
همراه داشته باشد. این بازیگر در پایان گفت: 
فکر می کنم این شانس را هر فیلمی ندارد که 
بتواند تبدیل به سریال بشود. چون سریال 

کتورهای خاص خودش را دارد. فا

   دبیرکل ناتو با ادعای اینکه جنگ اوکراین صرفا یک 
جهانی  مناقشه ای  بلکه  نیست،  منطقه ای  درگیری 
بر  ناتو،  کشورهای  اخیر  نشست  در  که  گفت  است، 
کید  ضرورت افزایش هزینه های نظامی اروپا و کانادا تا
شده است. خبرگزاری ریانووستی با انتشار این مطلب 
گزارش داد که مارک روته در بیانیه ای مشترک با آندری 
کاملا  سیبیها، وزیر امور خارجه اوکراین مدعی شد: 
واضح است که این یک درگیری منطقه ای نیست، بلکه 
یک مناقشه ای جهانی است. به این دلیل که روسیه 
با حمایت چین، کره شمالی و ایران عمل می کند و در 
نهایت تماشاچیانی وجود دارند که نتیجه این جنگ 
کسی پیروز خواهد شد؛  کرد چه  را قضاوت خواهند 
کمک نظامی  روسیه یا غرب. روته در حالی ادعای 
ایران به روسیه را تکرار کرده است که مقام های ایران و 
روسیه کمک های نظامی تهران به مسکو برای استفاده 
کید  کرده اند. تهران تا را بارها رد  در جنگ اوکراین 
که  کی یف  کرده است برخلاف شرکا و متحدان غربی 
آشکارا به مداخله نظامی در این جنگ می پردازند، از 
هیچیک از طرفین حمایت نمی کند و ضمن اینکه تنها 
راهکار سیاسی را برای حل وفصل این جنگ  مناسب 
می داند، آماده کمک به دست یابی آن است. دبیرکل 
گفت: نتیجه این مناقشه  ناتو همچنین با اطمینان 

»مبنایی برای اقدامات بعدی چین در منطقه هند-آرام 
قرار خواهد گرفت.« ولادیمیر پوتین، اعلام کرد که هدف 
از حل وفصل جنگ اوکراین نباید آتش بس کوتاه مدت و 
فرصتی برای تجدید نیروها و تسلیحات به منظور ادامه 
درگیری، بلکه باید صلحی پایدار باشد. پوتین پیشتر به 
ح آمریکا برای صلح در اوکراین تمایل نشان  کلیت طر
داده اما گفته بود مسائلی وجود دارد که باید بررسی 
و روشن شود. این اظهارات پوتین از سوی شرکای 
گذاشتن برای آتش بس تلقی  اروپایی اوکراین شرط 
کرات  شد. هیات های دیپلماتیک آمریکا دو دور مذا
مستقیم درباره بهبود روابط دوجانبه و ترسیم برنامه 
صلح در اوکراین در عربستان سعودی برگزار کرده اند و 
گفت وگوهای طرفین در این باره ادامه دارد. دیمیتری 
پسکوف، سخنگوی کاخ کرملین گفت: رئیس جمهور 
به دنبال  و  کرات صلح  پوتین همچنان پذیرای مذا
دستیابی به صلح در اوکراین از طریق روش های سیاسی 
و دیپلماتیک است. سخنگوی کرملین اعلام کرد که 
تصمیم روسیه برای تعلیق حملات به تاسیسات انرژی 
به وضوح تمایل مسکو را برای دستیابی به صلح در 
گ،  اوکراین نشان می دهد. در همین راستا، کیت کلا
نماینده ویژه رئیس جمهور آمریکا در امور اوکراین در ۲ 
آوریل برخلاف گزارش های پیشین درباره بعید بودن 

که اوکراین و  کرد  آتش بس در ماه های آینده، اعلام 
روسیه در حال نزدیک شدن به یک آتش بس هستند. 
ریانووستی نوشته دبیرکل ناتو همچنین، اعلام کرد که 
مارکو روبیو، وزیر امور خارجه آمریکا در جلسه ای در 
بروکسل به وزرای خارجه ناتو اطمینان داد که واشنگتن 
متعهد به این اتحادیه باقی می ماند، در حالی که سایر 
کشورها قول دادند تا خواسته های آمریکا را برآورده کرده 
و هزینه های نظامی خود را افزایش دهند. روته در یک 
گفت: متحدان پیام بسیار روشنی از وزیر  کنفرانس 
امور خارجه روبیو درباره تعهد آمریکا به ناتو شنیدند و 
همچنین انتظار واضحی وجود داشت که اروپا و کانادا 
باید مسئولیت بیشتری برای امنیت مشترک ما بر عهده 
بگیرند و به افزایش هزینه های دفاعی ادامه دهند. 
دبیرکل ناتو گفت: اجماع حاصل از گفت وگوهای این 
ک تر شدن جهان، ما بیش  دو روز این بود که با خطرنا
از هر زمان دیگری به ناتو نیاز داریم و در چارچوب این 
ائتلاف، متحد و متعهد به یکدیگر هستیم. دولت دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور آمریکا نشان داده است که حاضر 
نیست هزینه های تامین امنیت کشورهای اروپایی را 
بپردازد و آن ها باید هزینه های دفاعی پیمان آتلانتیک 
شمالی)ناتو( را متناسب با میزان تولید ناخالص داخلی 

خود افزایش دهند و به ۵ درصد برسانند.

دبیرکل ناتو: 

جنگ اوکراین مناقشه ای جهانی است

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

اخراج رئیس آژانس امنیت ملی آمریکا 

 روزنامه »واشنگتن پست« به نقل از مقامات آمریکایی 
گزارش داد که مدیر آژانس امنیت ملی ایالات متحده 
)NSA( از سمت خود برکنار شد. به گزارش ایرنا، روزنامه 
واشنگتن پست به نقل از دو مقام فعلی و یک مقام پیشین 
گ، رئیس فرماندهی  آمریکا نوشت که ژنرال تیموتی ها
 )NSA( سایبری ایالات متحده و مدیر آژانس امنیت ملی
به همراه وندی نوبل، معاون او در آژانس امنیت ملی برکنار 
شده است. بر اساس این گزارش، نوبل به سمتی در دفتر 
گون( منتقل شده  معاون اطلاعات وزارت دفاع آمریکا )پنتا
است. آژانس امنیت ملی آمریکا بخشی از این وزارتخانه 
به شمار می رود. واشنگتن پست با اشاره به اینکه نتوانسته 
گ برای اظهارنظر در این باره ارتباط بگیرد،  با تیموتی ها
افزود که مقام های آمریکایی گفتند که اطلاعی از دلیل 
گ و جابجایی نوبل ندارند. طبق گزارش این  برکناری ها
روزنامه، ویلیام هارتمن )William Hartmann( معاون 
فرماندهی سایبری ایالات متحده به عنوان سرپرست 
 Sheila( آژانس امنیت ملی منصوب شد و شیلا توماس
Thomas( که پیش تر مدیر اجرایی آژانس امنیت ملی 
آمریکا بود، به عنوان معاون موقت انتخاب شد. به گزارش 
ایرنا، شبکه خبری »سی ان ان« گزارش داد که کاخ سفید 
سه مقام شورای امنیت ملی را پس از دیدار دونالد ترامپ 
، فعال راست افراطی،  رئیس جمهوری آمریکا با لورا لومر
گاه با اعلام  اخراج کرد. »سی ان ان« به نقل از سه منبع آ
این مطلب گفت: اخراج این افراد پس از جلسه ای انجام 
، فعال راست افراطی، که زمانی  شد که در آن، لورا لومر
مدعی بود ۱۱ سپتامبر یک اقدام داخلی بود، از دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور آمریکا خواست تا برخی از کارمندان 
شورای امنیت ملی، از جمله معاون اصلی مشاور امنیت 
ملی خود را اخراج کند و ادعا کرد که آنها بی وفا هستند. 
رسانه های آمریکایی پیش از این اعلام کرده بودند: دولت 
دونالد ترامپ در حال بررسی وفاداری تقریبا ۱۶۰ کارمند 
دولت در شورای امنیت ملی این کشور است. ترامپ پس از 
روی کار آمدن سریعا دستورات اجرایی را امضا کرد که شامل 
تعلیق استخدام کارکنان فدرال و الزام به بازگشت تمام وقت 
به کار در دفاتر برای کارمندان دولتی می شود. او همچنین 
آیین نامه ای را فعال کرد که می تواند اخراج کارمندان دولتی 

را که وفادار به دولت نیستند، آسان تر کند.

 نخست وزیر مجارستان: 

   اروپای غربی از »ترامپ« متنفر است
کوتــــاه

نخست وزیر  اوربان«  »ویکتور    
رادیویی  مصاحبه  یک  در  مجارستان 
از  غربی  اروپایی  کشورهای  که  گفت 
آمریکا  رئیس جمهوری  ترامپ،  دونالد 
متنفر هستند. به گزارش تاس، اوربان با 
کرات واشنگتن و مسکو  اشاره به اینکه مذا
برای حل و فصل مناقشه اوکراین تداوم 
گسترش است،  خواهد یافت و در حال 
تصریح کرد که اروپای غربی از »ترامپ« 
متنفر است و طرحی بلندمدت برای این 
جنگ برنامه ریزی کرده است. وی افزود: 
»کشورهای اروپای غربی یک طرح نظامی 
آماده کرده اند. آنها در حال آماده شدن 
که اروپا  و پذیرش این واقعیت هستند 
برای حفظ ارتش اوکراین هزینه زیادی 
را متحمل می شود و در درازمدت با یک 
جنگ بزرگ مبارزه خواهد کرد.« اوربان 
اذعان داشت که سران کشورهای اروپای 

خود  برنامه  در  ترامپ  اینکه  از  غربی، 
شد.  نخواهند  ناراحت  خورد،  شکست 
نخست وزیر مجارستان به سران کشورهای 
که پایان  کرد از آنجایی  اروپایی توصیه 
درگیری ها در اوکراین باعث می شود تا این 

جنگ به کشورهای دیگر کشیده نشود، 
کی یف و  ح صلح میان  بهتر است از طر
مسکو حمایت کنند. وی پیشتر نیز بارها 
اعلام کرده بود که مجارستان از برگزاری 
کرات بین آمریکا و روسیه برای حل  مذا

مناقشه در اوکراین حمایت می کند، چرا 
که پایان این جنگ برای تقویت امنیت در 
سراسر جهان مهم خواهد بود. به گزارش 
بی توجهی  پی  در  اوکراین  جنگ  ایرنا، 
غرب نسبت به نگرانی های امنیتی مسکو و 
گسترش نیروهای سازمان پیمان آتلانتیک 
شمالی )ناتو( تا نزدیکی مرزهای روسیه 
کلید خورد. مسکو در پی نادیده گرفتن 
دغدغه های امنیتی خود از سوی غرب 
و به ویژه آمریکا در پنجم اسفند ۱۴۰۰ در 
آغاز  را  ویژه نظامی«  اوکراین »عملیات 
کرد. »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهوری 
روسیه بارها شرط های خود برای پایان 
نپیوستن  جمله  از  را  اوکراین  جنگ 
لغو تمام  ناتو،  ائتلاف نظامی  به  کی یف 
تحریم های غرب علیه مسکو و خروج کامل 
نظامیان اوکراینی از منطقه »دونباس« و 

»نووروسیا« تکرار کرده است.

وزیر خارجه کانادا: 
 روابط با آمریکا هرگز مانند قبل نخواهد شد

با  آمریکا  دولت  که  گفت  کانادا  خارجه  امور  وزیر   
سیاست های تعرفه ای خود در حال بازتعریف تجارت 
جهانی است و با وجود تعرفه های اعمال شده علیه کانادا، 
که بزرگترین مشتری آمریکا است، روابط دو کشور هرگز 
مانند قبل نخواهد شد. مِلانی جولی، هشدار داد روابط 
ایالات متحده و کانادا در پی سیاست جدید تعرفه ای 
واشنگتن که هدف آن بازتعریف تجارت جهانی است، 
»هرگز مانند گذشته نخواهد بود.« خبرگزاری ریانووستی با 
انتشار ابن مطلب گزارش داد که جولی گفت: ما اقدامات 
آمریکا را ارزیابی می کنیم و همزمان می دانیم که این روابط 
هرگز به حالت قبل بازنخواهد گشت. این پیام من به 
اروپایی هاست. رابطه با آمریکا دیگر مانند گذشته نیست، 
آن ها می خواهند مسیر متفاوتی را طی کنند و ما به آن 
واقفیم. او افزود که دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا در 
پی »بازنگری کامل در تجارت جهانی« است و کانادا بیش 
از سه ماه است که با این مسئله دست و پنجه نرم می کند. 
کید کرد: ما در حال حاضر بزرگترین مشتری آمریکا  جولی تا
هستیم. خرید ما از آمریکا بیش از مجموع خریدهای 
بریتانیا، فرانسه، چین و ژاپن است. هرکسی که تجارت 
کرده باشد می داند که وقتی با بهترین مشتری خود چنین 
رفتاری می کنید، به این معنی است که می خواهید اساسا 
روش کار خود را تغییر دهید. ترامپ فرمانی اجرایی امضا 
کرد که بر اساس آن از ۵ آوریل تعرفه پایه ۱۰ درصدی بر 
تمام کالاهای وارداتی به آمریکا اعمال می شود. همچنین 
تعرفه های بالاتر و متقابل برای کشورهایی که بیشترین 
مازاد تجاری را با آمریکا دارند از ۹ آوریل اجرایی خواهد شد.

 پاسخ انتقام جویانه چین 
به تعرفه های ترامپ

سوی  از  شده  اعمال  سنگین  تعرفه های  به  چین   
ترامپ پاسخ انتقام جویانه داد. به گزارش مهر به نقل از 
روسیاالیوم،  چین از اعمال تعرفه ۳۴ درصدی بر همه 
کالاها و محصولاتی که از آمریکا وارد می شوند، خبر داد. 
کنشی به تعرفه های گمرکی ترامپ دانست  پکن این گام را وا
و اعلام کرد: رفتارهای آمریکا با قواعد تجارت بین المللی 
کی حقوق و منافع مشروع  منافات دارد و به شکل خطرنا
گفتنی است  چین را در معرض تهدید قرار می دهد. 
کاخ سفید از  که رئیس جمهور آمریکا، در مراسمی در 
مجموعه ای جدید از تعرفه های برنامه ریزی شده رونمایی 
کرد. تعرفه ها برای بیش از ۱۸۰ کشور اعمال می شوند، از ۱۰ 
تا نزدیک به ۵۰ درصد متغیر هستند. این تعرفه ها شامل 
۳۴ درصد برای چین، ۲۴ درصد ژاپن، ۳۱ درصد سوئیس، 
۴۶ درصد ویتنام، ۳۲ درصد تایوان، ۲۶ درصد هند، ۵۰ 
درصد لسوتو، اتحادیه اروپا بیست درصد است. کمترین 

تعرفه بر انگلیس با ۱۰ درصد است.

 اعلام جزئیات کنسرت »آوای ملل« 
 یکی از تهیه کنندگان و ناشران عرصه موسیقی از برگزاری 
فرشاد  آهنگسازی  به  ملل«  »آوای  ملیتی  چند  کنسرت 
محمدی و خوانندگانی از ایران و آذربایجان طی روزهای 
کرد: بر اساس  کامران همت پور بیان  پیش رو خبر داد. 
برنامه ریزی هایی که انجام گرفته طی روزهای آینده کنسرت 
چند ملیتی »آوای ملل« به آهنگسازی و کارگردانی هنری 
فرشاد محمدی با خوانندگی وحید تاج از کشورمان و زابط 
نبی زاده از جمهوری آذربایجان برگزار می شود. این کنسرت 
با حضور ۵۰ نوازنده  از کشورهای ایران، ترکیه و جمهوری 
آذربایجان شکل گرفته، و تلاشی برای بازآفرینی پیوندهای 
فرهنگی از طریق زبان مشترک موسیقی است. وی درباره 
دیگر جزییات این کنسرت توضیح داد: قطعات این کنسرت 
توسط فرشاد محمدی آهنگسازی شده  که به اعتقاد من 
هنرمندی با نگاهی عمیق به ریشه های مشترک موسیقی 
نواحی منطقه و در عین حال دغدغه ای جدی برای ارائه  بیانی 
، عناصر موسیقی دستگاهی  نوین است. البته که در این آثار
ایران، مقام های آذربایجانی و مایه های پرشور ترکی، در قالبی 
نو و ارکسترال بازآفرینی شده اند. این تهیه کننده در ادامه 
صحبت های خود بیان کرد: ملودی های این کنسرت برگرفته 
از عناصر آشنای موسیقی نواحی اند؛ اما با فضاسازی های 
نو، گسترش ملودیک، و حرکت های مدال پیچیده، هویتی 
تازه یافته اند. برخی قطعات نیز با الهام از آوازهای فولکلور 
منطقه ساخته شده و در فضایی ارکسترال بازسازی شده اند؛ 
کاملا جدید و تلفیق  ، با ساختار  که برخی دیگر در حالی 
سازهای شرقی و غربی، تجربه ای منحصربه فرد به مخاطب 
ارائه می دهند. همت پور با اشاره به اینکه در مرکز این پروژه، ۲ 
صدای تأثیرگذار و متفاوت قرار گرفته اند گفت: زابط نبی زاده، 
از چهره های سرشناس موسیقی مقامی آذربایجان است که با 
صدایی آمیخته به تاریخ و روایت، جان تازه ای به مقام های 
کهن می بخشد و وحید تاج خواننده ممتاز موسیقی سنتی 
ایران هم هنرمندی با لحن گرم و شفاف خود، لحظه های 
عمیق و انسانی در اجرا خلق می کند. حضور این دو هنرمند، 
فرصتی برای شنیدن گفت وگوی فرهنگی اصیل از مسیر صدا 
و آواز است. البته همان طور که توضیح دادم ارکستر بزرگ 
این کنسرت متشکل از ۵۰ نوازنده چیره دست از کشورهای 
منطقه است که با ترکیبی از سازهای ایرانی، ترکی، آذربایجانی 
و سازهای کلاسیک غربی همچون ویولن، ویولا، ویولنسل، 
گوت، و تیمپانی به  کنترباس، فلوت، کلارینت، ترومبون، فا
اجرای قطعات می پردازند. وی در بخش پایانی صحبت های 
خود تصریح کرد: کنسرت »آوای ملل« تنها یک اجرای هنری 
کات تاریخی،  نیست؛ بلکه بیانیه ای هنری فرهنگی درباره اشترا
احساسی و هویتی ملت هایی است که قرن ها با زبان موسیقی، 
شعر و فرهنگ، با یکدیگر سخن گفته اند. به نظر من در روزگاری 
که سیاست  ممکن است مانع گفت وگو شود، موسیقی با شکوه 

تمام، صدای اتحاد را از دل تنوع ها بیرون می کشد.

آرش معیریان  مطرح کرد

   »بامبولک« فیلمی کودکانه با موضوعی بزرگسال


